
únor 2011

Porícanský posel

-1-

Obec Poříčany, Poříčany 235, 289 14, tel.: 321695351, 321695384,e-mail: ouporicany@volny.cz, www.obec-poricany.cz

AKTUALITY

první císlo   

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

v prvním letošním čísle Poříčanského posla bychom vám 
nejdříve chtěli poděkovat za řadu milých reakcí, kdy nám 
píšete nebo říkáte, jak jste za poříčanské noviny rádi. Velmi 
nás to těší a budeme se snažit, abychom vaše očekávání vždy 
naplnili. 

Lednové tání sněhu a dešťové srážky způsobily problém s 
nahromaděním velkého množství vody v okolí Sportovní 
ulice. Ačkoliv to nebylo poprvé, je nutné situaci řešit tak, aby 
k tomu dále nedocházelo. Na straně 2 si přečtěte rozhovor s 
hydrogeologem Jindřichem Valíčkem, kterého jsme oslovili, 
aby obci pomohl popsat příčiny a najít řešení.

Kromě informací obecního úřadu najdete v tomto čísle také 
informace základní školy TGM či ohlédnutí do historie 
poříčanského Sokola, který má v obci více než stoletou 
tradici. 

Řada lidí se na nás obrací s tím, že má nápad, jak mohou obci 
díky své profesi pomoci. Věříme, že v takových nabídkách je 
velký potenciál, a rádi se s vámi nad vašimi návrhy sejdeme. 
Pokud vás napadá, jak a v čem obci chcete a můžete pomoci, 
zveme vás na jednání zastupitelstva či individuální schůzku 
se zástupci obce. 

                                    Jiří Hrabě
                      zastupitel

Poplatky za psy a popelnice
Termín pro uhrazení poplatku za popelnice  
a psy je do konce února!

Změna Územního plánu č.3
Příjem žádostí do změny č.3 ÚP bude     
definitivně ukončen 31.5.2011! Celý proces 
schvalování trvá 1 – 2 roky a žádnou další 
změnu prozatím neplánujeme. Pokud tedy 
máte pozemky, které byste chtěli do změny 
č. 3 zařadit, je to na několik let poslední 
možnost.
 
Výzva
V souvislosti s plánovanou proměnou 
webových stránek obce bychom rádi oslovili 
ty z Vás, kdo máte ve svém archivu hezké 
fotografie Poříčan. Uvítáme jak fotografie ze 
současnosti v elektronické podobě, tak 
fotografie a pohlednice z dob minulých, 
které bychom mohli naskenovat.        

Hledáme dobrovolníky, kteří by měli chuť 
zúčastnit se plánované výsadby obecního 
lesa. Zájemci se mohou hlásit na obecním 
úřadě do 11.3. 2011. Termín brigády  - konec 
března.

Hledáme pracovníka na úklid obce pro 
období březen - říjen 2011. Zájemci se 
mohou informovat na OÚ.

K zamyšlení...
Existuje mnoho nadací a organizací, které 
poskytují dotace obcím či občanským 
sdružením a jejichž hlavní snahou je 
podpořit zájem lidí o místo, kde žijí, a zapojit 
je do přípravy a realizace různých projektů.
Rádi podpoříme vaši iniciativu v tomto 
směru!
                                                    Hana Teršová
                                                                  starostka
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Hydrogeolog Valíček 

                             Jak se bránit proti vodě?

Táním sněhu a srážkami došlo zejména v lokalitě 
Sportovní ulice k vytvoření několika souvislých 
vodních ploch. Obec požádala o pomoc a radu 
hydrogeologa Jindřicha Valíčka. V rozhovoru jsme 
se ho ptali i na to, jak situaci komplexně vyřešit.  

Hodně lidí v Poříčanech řeší v poslední době vodu, 
hlavně spodní. Proč jí je najednou tolik?            

Množství srážek, povrchový odtok a hladina podzemní 
vody jsou hlavními položkami celkové vodní bilance v 
krajině. Nelze je chápat ani řešit odděleně. V posledních 
dvou letech jsou vyšší stavy hladiny podzemní vody 
dány jednak bohatými srážkami, ale i odtáváním 
významné sněhové pokrývky. V údolní nivě toků pak i 
výškou hladiny v korytech řek.                          
Důsledky pak mohou být různé v závislosti na terénu a 
geologickém podloží.                   

Velký problém voda způsobila především v lokalitě 
Sportovní, čím si to  vysvětlujete?                                                            

Tato lokalita je zvláštní zejména tím, že se jedná o tzv. 
údolní nivu. Je to zpravidla nejnižší místo v daném 
povodí, protékané vodotečí a sem jsou přirozeně 
sváděny okolní vody z povrchového i podzemního 
odtoku. Říkáme proto, že údolní niva spolu s vodotečí 
vytváří erozní bázi krajiny a odvodňuje krajinu v rámci 
daného povodí. V takovém místě se nachází i tato 
lokalita. Obecně se jedná o místa jen podmínečně nebo 
málo vhodná ke stavění.                              

Voda je i v místech, kdy nikdy předtím nebyla. Mluví 
se o tom, že při budování kanalizace došlo k 
přerušení historických meliorací. Mohlo to současný 
stav ovlivnit?                          

Ano, narušení starých melioračních sítí může být jednou 
z více příčin tohoto problému. Na druhou stranu hlavním 
komunikačním kanálem vody v této lokalitě jsou 
především výkopy inženýrských sítí samotné. 
Vzhledem k propustnému obsypu, působí jako drenáž v 
negativním smyslu a v podstatě přivádí vodu ke 
stavebním objektům. Je to poměrně častý problém i                
v rámci výstavby inženýrských sítí.                     
 
Existuje nějaké řešení?                 

Vzhledem k tomu, že se jedná o kombinaci více příčin, 
vyžádá si řešení komplexní přístup k odvodnění dané 
lokality, resp. části obce.                         
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Jaký vliv má výška spodní vody na kvalitu vody ve 
studních - v těch nejníže položených místech? 

To záleží na hydrogeologické situaci. Hluboké vrtané studny 
nemusí být touto situací nutně ovlivněny. Kopané a mělké 
studny využívající tzv. freatickou zvodeň (první zvodnělý 
horizont pod povrchem) s největší pravděpodobností budou 
významně ohroženy. Nicméně toto je v oblasti údolní nivy 
běžný stav a nelze jej prakticky změnit.                           

Někde stojí voda od loňského léta, je šance, že vyschne, 
nebo se po tak dlouhé době musí volit jiné řešení, 
odvodnění apod.?                      

Hladina vody se může jistě v letním období snížit a voda 
vyschnout. Konečným řešením je však pouze komplexní 
vodohospodářské řešení alespoň na úrovni povodí obce. 

V obci teče potok Šembera, jednou za čas je opravdu 
vysoko. Jak efektivně zabránit jeho vylití do obytných 
částí obce?                           

Je to třeba řešit formou úprav koryta a výšky hrází. 
Doporučuji ve spolupráci se správcem povodí a projektantem 
zkusit využít existujících dotací na řešení této problematiky. 
Řešení by mělo probíhat i v návaznosti na zmiňované 
komplexní odvodnění v lokalitě Sportovní.                         

Jak je možné, že povodí Labe změní ze dne na den 
záplavovou zónu?                             

Povodí Labe záplavovou zónu nemění. Každá údolní niva je 
vždy potenciálním inundačním (záplavovým) územím. Ať je 
již tak uvedena v nějaké mapě či nikoliv. Měnit se mohou jen 
názory na míru ohrožení a dosah inudace v závislosti na 
změnách v krajině, odvodnění lidských sídel a změny 
klimatu.                          

Lze ve střednědobém horizontu předpovědět, jak to s 
vodou bude? Bude jí moc, málo…?                   

Domnívám se, že seriózně a s potřebnou jistotou nikoliv.

Jiří Hrabě
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Rádi bychom připomněli, že Obecní úřad 
Poříčany je kontaktním místem Czech POINT.

Czech POINT, tedy Český Podací Ověřovací 
Informační Národní Terminál je projektem, který 
má za cíl  zredukovat přílišnou byrokracii ve 
vztahu občan - veřejná správa. V současnosti 
kontaktní místo Czech POINT - OÚ Poříčany 
poskytuje tyto služby:

F  Výpis z Obchodního rejstříku
F  Výpis z Živnostenského rejstříku
F  Výpis z Rejstříku trestů
F  Výpis z Katastru nemovitost
F  Výpis z bodového hodnocení řidiče
F  Vydání ověřeného výstupu ze Seznamu
     kvalifikovaných dodavatelů
F  Podání do registru účastníků provozu
     modulu autovraků ISOH
F  Výpis z insolvenčního rejstříku
F  Datové schránky 
F  Autorizovaná konverze dokumentů

 DOKLADY NUTNÉ K VYDÁNÍ VÝPISU ŽADATELI  

 Ověřené výpisy z veřejných evidencí:  
Výpisy z živnostenského rejstříku, obchodního rejstříku, katastru 

nemovitostí

 U veřejných evidencí není ověřována totožnost žadatele. Žadatel 
je pouze povinen sdělit relevantní kritéria pro vyhledání svého 
požadavku, IČ popř. název k.ú popř. č. LV

Ověřené výpisy z neveřejných evidencí: 
 Rejstřík trestů 

 Pro vydání ověřeného výpisů z RT je třeba podepsat písemnou 
žádost, kterou obdržíte  na OÚ, a doložit totožnost žadatele, kterého se 
výpis týká. K prokázání totožnosti přineste s sebou občanský průkaz 
nebo cestovní pas. Výpis z RT je možné vydat i cizincům, kteří mají 
povolení k dlouhodobému nebo trvalému pobytu a bylo jim přiděleno 
rodné číslo. 

Pokud někdo žádá o výpis z RT v zastoupení, musí doložit i 
úředně ověřené pověření k tomuto úkonu (plnou moc) a svoji 
totožnost. 

Více se dozvíte na kontaktním místě Czech Point  nebo na stránkách 
www.czechpoint.cz .

  Evidence 
 

Cena za 1. stranu 
 

Cena za každou další i započatou 
stránku 

  Obchodní rejstřík 100,- Kč 50,- Kč 
  Živnostenský rejstřík 100,- Kč 50,- Kč 
  Katastr nemovitostí 100,- Kč 50,- Kč 
  Rejstřík trestů  50,- Kč  0,- Kč  

CENÍK nejběžnější požadavků 

            Luděk Melich

CZECH POINT

Čištění komínů

Od 1.ledna 2011 došlo v souvislosti s nařízením vlády č. 
91/2010 k některým změnám v pravidlech pro čištění 
komínů -  týká se to zejména lhůt čištění komínů. Bližší 
informace i text nařízení jsou k nahlédnutí na obecním úřadě 
a na webových stránkách obce. Přinášíme vám kontakty na 
několik kominíků v okolí

©  Václav Šípek, Poděbrady, tel.:607982554
©  Václav Fiala, Vlkov pod Oškobrhem, tel.:737428991
©  Kominictví Jirka a syn, Městec Králové , tel.:602336689
©  Kominictví Jaroslav Čepek, Kolín, tel.: 602394851


 lav ek,Podrady, tel.607982554

 ominictv lav Fiala, Vlkov pod Oobrhem, tel. 737428991,604174126

 ominictv irka a syn, Mtec Krov tel. 602336689

 ominictv aroslav Cepek, Kol, 
el. 602394851

Informace obecního úřadu

Porícanský posel císlo 1/únor 2011

Ztráty a nálezy (k vyzvednutí na OÚ)
Dětská videokamera
Pánské hodinky CASIO
1 ks štrasové náušnice
2 x pouzdro na doklady
1x dámská peněženka (prázdná, bez dokladů)

Sčítání lidu

Na jaře tohoto roku se uskuteční na celém území České 

republiky Sčítání lidu, domů a bytů 2011 (SLBD 2011). 

Toto sčítání upravuje zákon č. 296/2009 Sb. a zajišťuje 

Český statistický úřad. Rozhodným okamžikem sčítání, k 

němuž se vztahují všechny zjišťované údaje, je půlnoc z 

pátku 25. na sobotu 26. března 2011. 

Za každou osobu MUSÍ být vyplněn sčítací list osoby, za 

každou domácnost jeden bytový list, a za každý dům 

určený k bydlení jeden domovní list.

V souvislosti se sčítáním si dovolujeme upozornit Vás 
na povinnost označit Vaši nemovitost přiděleným číslem 

popisným!

Bližší informace budou zveřejněny nejpozději 11.3. 

2011 na webových stránkách obce a na úřední desce.

Podrobnosti najdete i na  

Během sčítání bude rovněž fungovat bezplatná telefonní 

linka 800 87 97 02.

www.scitani.cz.

Rádi bychom obnovili tradici Vítání občánků. V letošním 
roce se tato akce uskuteční v měsíci květnu a bude se týkat 
dětí narozených v roce 2010 a 2011.
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Usnesení č. 1/1/2011:   ZO schvaluje záměr získat 
pozemek KN 898/1 ve vlastnictví Středočeského kraje a ve 
správě SÚS Kutná Hora do svého vlastnictví. 
Usnesení č. 2/1/2011:  ZO schvaluje záměr získat pozemek 
KN 909/2 ve vlastnictví Českých drah, a.s. do svého 
vlastnictví. 
Usnesení č. 3/1/2011: Obecně závazná vyhláška o místním 
poplatku za provozovaný výherní hrací automat nebo jiné 
technické zařízení povolené MF podle jiného právního 
předpisu č. 1/2011 byla schválena. 
Usnesení č. 4/1/2011:  Obecně závazná vyhláška o 
místním poplatku ze psů 
č. 2/2011 i poplatek byly schváleny.
Usnesení č. 5/1/2011:   Obecně závazná vyhláška č. 3/2011 
o místním poplatku za užívání veřejného prostranství byla 
schválena.
Usnesení č. 6/1/2011:  Obecně závazná vyhláška č. 4/2011 
o poplatku za komunální odpad byla schválena. Poplatek za 
odpad byl pro rok 2011 stanoven na 750,- Kč/poplatník.
Usnesení č. 7/1/2011:  Poplatek za komunální odpad pro 
podnikatele, kteří mají v obci provozovnu činí pro rok 2011 
2000,- Kč.

Usnesení č. 8/1/2011: obce schvaluje, že s platností od 1. 
března 2011 obec přestane dotovat obědy důchodců 
částkou 9,- Kč, a stanovuje cenu za jednu porci oběda pro 
důchodce na 45,- Kč. Služba výdeje a roznášky obědů bude 
hrazena z obecního rozpočtu i nadále. 
Usnesení č. 9/1/2011: ZO přijalo navržené zásady gratulací 
občanům k životním jubileím, a to: 70 let, 75 let, 80 let, 85 
let, 90 let, občané starší než 90 let každý rok.  
Usnesení č. 10/1/2011: ZO schvaluje měsíční plat 
neuvolněnému místostarostovi.
Usnesení č. 11/1/2011: Zastupitelstvo obce schvaluje 
navržený jednací řád, včetně přílohy, která upravuje postup 
při volbě starosty a místostarosty.
Usnesení č. 12/1/2011: Zastupitelstvo schvaluje záměr 
požádat Nadaci ČEZ o dotaci na multifunkční sportovní 
hřiště na pozemku KN 373/1.
Usnesení č. 13/1/2011: ZO schvaluje stornování  
pohledávek z let 2004 - 2007 dle předloženého soupisu. 
Zastupitelstvo pověřuje starostku ke zjištění možnosti 
zveřejnění neplatičů na úřední desce a webu obce, a 
prověření, zda by tento postup nebyl v rozporu se zákonem 
o ochraně osobních údajů. Starostka obce dále prověří 
postup vymáhání pohledávek a předloží návrh na příštím 
zasedání.  

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY 

                            č.1/2011 ze dne 17.1.2011  

Porícanský posel císlo 1/únor 2011

Plné znění zápisů najdete na 
www.obec-poricany.cz

č.  2/ 2011 ze dne 16.2.2011 

Usnesení č. 1/2/2011: ZO bere na vědomí, že byla 

inventarizační komisí provedena a schválena inventura za 

rok 2010 a s inventurou vyslovuje souhlas.

Usnesení č. 2/2/2011: ZO schvaluje záměr pronájmu 

obecních zemědělských pozemků.

Usnesení č. 3/2/2011: ZO schvaluje členství ve Svazu měst 

a obcí České Republiky.

Usnesení č. 4/2/2011: ZO schvaluje záměr zalesnění  

pozemku v porostní skupině 938 Dc 6 a 938 Dc 11 v k.ú. 

Poříčany; ZO zároveň stanovuje podmínku, že k zalesnění 

může dojít až poté, co obec obdrží finanční vyrovnání od f. 

Lesy Novák za těžbu tohoto porostu v r. 2010. 

Usnesení č. 5/2/2011: ZO schvaluje záměr prodeje 

pozemků v k.ú. Poříčany KN 662/28, 860/2 a části 

pozemku KN 888/2 dle přiloženého návrhu, a stanovuje 

minimální cenu k prodeji na 110 Kč/m2.

Usnesení č. 6/2/2011: ZO schvaluje prodej částí pozemků 

725/8, 707/5, 723/2, 918/39 dle předloženého návrhu o 

celkové výměře 848 m2 firmě Energobio za minimální 

cenu 700 Kč.

Usnesení č. 7/2/2011: ZO schvaluje předložený návrh 

rozpočtu.

Usnesení č. 8/2/2011: ZO zamítá nabídku Středočeských 

energetických závodů, s.p. na odkup budovy bývalého 

energetického rozvodu na parcele č. 376 v k.ú. Poříčany.

Usnesení č. 9/2/2011: ZO schvaluje návrh na změnu 

hranice katastrálního území dle geometrického plánu č. 

655-50/2010.

Usnesení č. 10/2/2011: ZO vyslovuje souhlas s uznáním 

vlastnického práva k pozemku 376/2 pí. Stoklasové dle 

geometrického plánu č. 657-50/2010.

Usnesení č. 11/2/2011: ZO vyslovuje souhlas s uznáním 

vlastnického práva k pozemku 376/1 MNV Poříčany dle 

geometrického plánu č. 657-50/2010.

Usnesení č. 12/2/2011: ZO vyslovuje souhlas s žádostí o 

přechod vlastnického práva  k pozemkům uvedeným na 

LV 1 v k.ú. Poříčany na Obec Poříčany.

Usnesení č. 13/2/2011: ZO zamítá žádost Ing. Pellera a 

odmítá, aby obec Poříčany byla prostředníkem při řešení 

majetkoprávních vztahů mezi f. Spongilit a vlastníky 

pozemků pod cestou do Hořanské pískovny. ZO zároveň 

stanovuje, že Obec bude s firmou Spongilit dále jednat ve 

věci pronájmu cesty, neboť je jedním z vlastníků.

Usnesení č. 14/2/2011: ZO vyslovuje souhlas s žádostí o 

instalaci dopravního značení (snížení rychlosti na 30 km) 

v ul. Kounická SUS Středočeského kraje. 
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Poříčanský vánoční stromeček

Vánoce už v našich domácnostech přestaly kralovat, 
přesto jedna věc s nimi spojená si zaslouží skromný 
komentář. Předloni jsme měli v areálu školy poprvé 
svůj ozdobený svítící vánoční strom. Proč zrovna ve 
škole? Naše úvahy směřovaly k jeho maximálnímu 
bezpečí. Plánovali jsme, že za plotem mu hrozí menší 
riziko poškození. Když začal svítit, tak se z toho mnozí 
upřímně radovali. Často se nestává, že se v našich 
krajích za něco chválí, tenkrát chvála nového počinu, 
který přinesl příjemnou vánoční atmosféru do obce, 
přicházela ze všech stran. Naše společně sdílená 
radost však trvala pouze do druhého svátku 
vánočního, kdy se někdo rozhodl vánoční atmosféru 
přestřihnout a to tak, že doslova. Někdo si dal tu práci 
překonat plot, vzít štípačky a světýlka na několika 
místech přestřihnout. Pocity, které to vyvolalo? Hněv, 
smutek, údiv a některé babičky i plakaly… Ale to už je 
pryč.
Stromeček spojený s Vánocemi, které máme všichni 
čerstvě za sebou, měl větší štěstí. Odhodlaně svítil až 
do Tří králů, z čehož jsme se všichni radovali a chtěli 
bychom tímto poděkovat všem, kteří stromečku fandí, 
ale i těm, kteří potlačili nutkavou potřebu použít 
štípačky tam, kam běžně nepatří.
                            Květa Suchánková – ředitelka školy  

Jen je škoda, že jsme se všichni, kdo se staráme o 
školní objekt, budili s otázkou: „Bude dneska ráno 
ještě svítit?“

Základní škola vyjela na lyžařský výcvik

Stejně jako několik předcházejících let i letos jsme na 
lyžařský výcvik vyrazili do Jizerských hor, kde na nás 
čekal ochotný personál chaty Muhu v Jindřichově. Na 
místo jsme dojeli v sobotu v pravé poledne se čtiřiceti 
dětmi různého věku od druhé až do osmé třídy. 
Samozřejmě nejvíc bylo sedmáků. V sedmé třídě je 
lyžařský kurz v našem školním vzdělávacím 
programu povinný. Dětem z ostatních ročníků jsme 
účast nabídli ze dvou důvodů. Je to skvělá příležitost 
pro tmelení kolektivu dětí. Tento plán byl mezi 
sedmačkami a osmáky dokonce překročen. Druhým 
důvodem byly finance. Doprava je dnes tak drahá, že 
je nutno cenu rozdělit mezi více dětí. 
Výcvik probíhal ve čtyřech družstvech. Lyžaře jsme 
rozdělili na tři výkonnostní skupiny. Snowbordisté 
tvořili samostatnou skupinu. Jak popsat výcvik? 
Nádherný sníh, slušné počasí, pilné a snaživé děti. 
Výsledek – všichni sjedeme z kopce! Teda skoro 
všichni. Dva žáci se nám lehce zranili. V prvním 
případě to sice z počátku vypadalo na utrženou nohu 
(podle reakce zraněného), ale poté, co se svezl na 
sáňkách horské služby a doktor v nemocnici mu 
vysvětlil, že zranění je opravdu minimální, večer už 
běhal po chatě.
Odpoledne jsme trávili z poloviny na běžkách a druhá 
půlka při zimních radovánkách během procházek v 
okolí. Večery jme trávili v baru. Ne nelekejte se, sešli 
jme se sice v baru, ale při kulturně zábavných akcích 
pořádaných našimi žáky za vydatné pomoci akčního 
pedagogického zboru.
Co říct závěrem. Když vedoucí výcviku poslední den 
řekl:,,Končíme“, neozvalo ani jediné: ,,Konečně“. 
Všichni od nejmenšího až po ty nejstarší si slíbili:     
,,Za rok nashledanou“.

                                                                                          
Václav Pěnkava – zástupce ředitelky ZŠ 

Kritéria pro přijetí dítěte do MŠ Poříčany
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Květa Suchánková – ředitelka školy

Dítě, které bude přijato do MŠ:

1. má trvalý pobyt v Poříčanech
2. dosáhlo věku tří let
3. bude docházet na celodenní provoz
4. v předškolním věku přednostně

Děti jsou v pořadníku seřazeny podle věku.
V případě volné kapacity MŠ mohou být 
přijaty i děti mladší, případně předškolní děti 
ze spádových obcí, které budou následně 
docházet do ZŠ.

Porícanský posel císlo 1/únor 2011
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Bigbít a disko U Hroudu

12. března - DISKO, začátek ve 20 hodin
26. března - DISKO nebo živá kapela, začátek ve 20 hodin
  9. dubna - bigbít ROXOR, začátek ve 21 hodin
23. dubna - velikonoční zábava, hraje YCONA, začátek ve 20 hodin

Nový sál hostince U Hroudů, rezervace: 728 674 620

pivo Nymburk 11 - 20 Kč
Rum 0,05 - 20 Kč, Vodka 0,05 - 20 Kč

Mojito - 65 Kč, Cuba libre -55 Kč
občerstvení, klobásky

V příštím čísle program na další dva měsíce - bude country a tak dál...

Porícanský posel císlo 1/únor 2011
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Co jsme našli v archivu

Z historie spolkové činnosti v Poříčanech

Pomlázkový věneček
Již od prvních let svého založení (22.11.1908), byla 
místní Jednota Sokol velice činná a to nejen ve sportovní 
oblasti . Pořádání plesů, věnečků, pochodů, průvodů, 
shromáždění a vycházek bylo zcela běžné. Pozvánka na 
„Pomlázkový věneček“ je překvapivě pěkně vyhotovena. 
Místnosti br.Hraby je bývalá hospoda, kde také měla 
místní jednota pronajatý sál na svoji sportovní činnost až 
do otevření nové sokolovny. Tento objekt byl až cca do 
konce 50let minulého století stále hostincem, naposledy 
„U Hedrlínů“. Potom zde sídlil Místní národní výbor. 
Budova  je dnešní č.p.118. Jenom není jasné, zda to byly 
dva věnečky(odpolední a večerní), nebo zda si ten, kdo 
chtěl z odpoledního věnečku zůstat i na večer, musel 
připlatit.

Položení základního kamene
Je až neuvěřitelné jak rychle byla sokolovna 
postavena. Položení základního kamene 3/XI.1929 a 
slavnostní otevření 13/VII. 1930. To je za nějakých 
osm měsíců. Sokolovnu projektoval a stavěl stavitel 
Hrouda z Poříčían čp.136. O tom, jak se stavba 
financovala, někdy později.

Foto: „Sestry a bratři při odpočinku stavby 
sokolovny“. 
Budova zřejmě těsně před otevřením. Za povšimnutí 
stojí sokolské znaky(sokolové) na obou štítech 
budovy. Za II. sv. války musely být z budovy sejmuty. 
Neví se, kde jsou.

Slavnostní otevření sokolovny 13.7.1930

Průvod a slavnosti při otevření sokolovny
Průvod se zastavil u pomníku padlých v 1. sv. válce. S 
přípravou stavby pomníku se započalo v roce 1921 a byl 
původně umístěn na prostranství u kostela.  V polovině 
padesátých let minulého století byl pomník přemístěn na 
dnešní místo do parku před školou. 

Dalibor Nádeník

Porícanský posel císlo 1/únor 2011
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: 606 100 344
: 314 000 970
http://vinozporican.unas.cz
: tomas.hybner@volny.cz

Jana Hroudy 401
289 14 Poríčany     

Sudová a lahvová vína

otevreno denne 17.00 - 20.00 hodin

Porícanský posel císlo 1/únor 2011
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V sobotu 28.1. 2011 se v sále U Hroudů konala 
Valná hromada SDH Poříčany. Jaký byl pro naše 
dobrovolné hasiče uplynulý rok a co je čeká 
letos?  

Z činnosti zásahové jednotky
V roce 2010 jsme měli celkem 18 výjezdů, ze 
dvou jsme byli odvoláni při jízdě k události. 
Nejvíce výjezdů bylo k požárům domů a čerpání 
vody. U požárů jsme byli celkem 74 hodin, z 
toho  57 v dýchací technice. U technických 
havárií a povodní to bylo 24 hodin,  celkem tedy 
98 zásahových hodin. V průběhu roku jsme 
absolvovali školení dýchací techniky, pohyb v 
zakouřeném prostředí, lezecký výcvik,  
motorové pily, aj. Pro rok 2011 má jednotka 16 
členů - 3 velitele, 4 strojníky, 3 velitele družstva 
a 6 hasičů. Velký dík patří nejen všem hasičům 
zásahové jednotky a členům SDH, kteří se na 
jejím fungování podílejí, ale i našim rodinám, 
které nemalou měrou okrádáme o volný čas, 
který bychom mohli strávit s nimi. (R.Váňa)

SDH Poříčany se také účastní soutěží v 
požárním sportu v rámci Podlipanské Ligy, a to 
ve všech čtyřech kategoriích: muži, ženy, žáci a 
přípravka.

Soutěžní družstvo mužů. 
Po několika letech se nám závodní sezóna 2010 
vydařila. Konečně jsme se začali pravidelně 
scházet. Podařilo se nám trénovat i v devíti 
lidech. Naše úsilí se výrazně podepsalo na  
výsledcích - první závod 32:68 s vs. poslední 
24:22 s, což je dosavadní rekord družstva, který 
se nám podařilo překonat po šesti letech. V 
celkovém hodnocení jsme se umístili na 
sedmém místě z dvanácti - to je oproti loňskému 
poslednímu místu obrovské zlepšení a stojí za 
ním hlavně zapálenost a stabilita týmu. Pro 
sezonu 2011 se i přes nedostatek financí snažíme 
získat konkurenceschopný stroj. Abychom 
nezaháleli přes zimu, snažil jsem se vyjednat 
místní sokolovnu, kde bychom si mohli 
zlepšovat fyzickou kondici, ale bohužel se mi 
zatím nedaří vyřešit finanční stránku této věci. 
Přesto do nové sezony vstoupíme se stejným 
zápalem jako loni a stroj nebo sokolovna nám 
toto nasazení rozhodně nepřekazí.            

M.Okleštěk
  .                         

            

Přípravka
Vzhledem k tomu, že na začátku roku 2010 jsme opět začali 
jezdit po soutěžích a zjistili jsme, že sebou musíme vozit své 
nejmenší, napadlo nás, i po zkušenostech v okolních 
sborech, že bychom mohli zkusit založit družstvo přípravky. 
Tato skvadra na začátku své kariéry čítala sedm členů a 
jedná se především o naše děti, ale máme i členy z Českého 
Brodu. Kategorie přípravky byla stabilně zařazena do 
soutěže Podlipanské ligy, a tak jsme na jaře dítka začali 
pomalu zasvěcovat do tajů požárního sportu, ale i do 
hasičiny jako takové. Dětem se ze začátku moc nedařilo 
(„nééé já nechcííí“ ), a proto fungovala vzájemná výpomoc s 
SDH Tuchoraz. Jako první test přišel závod na domácí půdě 
v Poříčanech, kde bylo družstvo ještě spojené z Tuchorazí. 
Toto smíšené družstvo na svých historicky prvních 
závodech dosáhlo skvělého času 53,84. Na to, že prckům 
jsou v průměru čtyři roky, je ten čas opravdu úžasný. Po 
tomto úspěchu jsme si řekli, že to asi půjde, a začali jsme se 
scházet na pravidelných schůzkách v hasičárně, kde jsme 
pilně trénovali. Zúčastnili jsme se všech devíti závodů Ligy 
a v celkovém hodnocení soutěže jsme se umístili na skvělém 
druhém místě – ačkoli o umístění zde vůbec nešlo. V prvé 
řadě jde o to přivést naše děti k tomuto krásnému koníčku a 
vychovat si z nich naše nástupce. Samozřejmě nechceme s 
dětmi pouze závodit – věnujeme se jim také po kulturní a 
společenské stránce. Navštívili jsme v Praze divadlo Spejbla 
a Hurvínka nebo jsme z dětmi stanovali v hasičárně, kde 
hrály různé hry a večer si opekly buřty. Doufám že nám 
pracovní zápal vydrží, a že se nám povede přivést nové děti, 
které by měly o tento sport zájem. 
                                                                                              A. Živanská                                                   

SDH Poříčany

SK Poříčany 

Zimní turnaj 2011 - Kostelec nad Černými lesy

SO 29.1. 17.00 Poříčany - Tuchoraz   8:3
SO 5.2. 15.00 Poříčany - Sadská          0:4
NE 13.2. 13.00 Poříčany - Pečky        1:3
NE 20.2. 13.00 Poříčany - Stř. Skalice
NE 27.2. 17.00 Poříčany - Mukařov
NE 6.3. 15.00 Poříčany - Kostelec
NE 13.3. 13.00 Poříčany - Sázava

Přátelské utkání
SO 19.3. Poříčany - Luštěnice
NE 20.3. Poříčany - Újezd nad Lesy

1. mistrovské utkání I.B třídy - jaro 2011
NE 27.3. Poříčany - Lysá nad Labem

další výsledky v příštím vydání...
Jaroslav Hampl
  místostarosta
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Nabízím veškeré dokončovací práce

Firma - Turecký malíř. Vám nabízí veškeré dokončovací práce. Naše stavební firma působí na trhu již 12 
let. Nabízíme letité zkušenosti a širokou nabídku služeb, ze kterých si jistě vyberete. Ke své práci 

přistupuji profesionálně a snažím se docílit nejlepšího možného výsledku pro klienta. 

Provádím veškeré:
dokončovací stavební práce, malířské práce, lakýrnické práce, obkladačské práce, tapetářské práce, 

sádrokartonářské práce. Provádíme pokládku podlah, efektní nástřiky a drobné zednické práce.   

Používám výrobky prověřených značek jako např. Primalex, Herbol, HET PLUS, JOHNSON, Caparol, 
Eternal.

Jsem tady pro Vás denně od 8.00 - 17.00 hod., proto neváhejte a objednejte si mé profesionální služby a 
staňte se tak jedním z mnoha mých spokojených zákazníků.
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hledejte 12 rozdílu

Hurá na cvičení...

Zveme všechny rodiče a děti na 
společné cvičení, které probíhá 

každou středu v místní sokolovně od 
16 do 17 hodin. Cvičení je zaměřeno 

na děti od 1,5 roku do 4 let.
Další informace na tel: 603 187 209.

Těší se na Vás 
Ivana Botková a Lucie Frenclová.

HASIČSKÉ MUZEUM

Založeno 1.3.1996 v Poříčanech

OTVŘENO
Po - Pá   15.00 - 18.00 hod
So - Ne   08.00 - 15.00 hod

Bytovka u nádraží č. 1, č.p. 357
Mobil 603988912

Milan Škaloud - hasič - ředitel Hasičského muzea
Starosta SDH Hořany

Maškarní karneval

vstupné dobrovolné.

Maškarní ples začíná ve 20.00

vstupné maska 60,- Kč

vstupné bez masky 90,- Kč

K tanci a poslechu hraje skupina BUMERANG

porádaný Obecním úradem Poríčany

začátek detského karnevalu ve 14.00 hod

se koná v sobotu 19.brezna 2011

Aleš Kadeřábek


